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PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/14 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 29 maja 2014 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 12 radnych, (nieobecny J. Żwirbla, M. Piotrowska, 

R. Serowski)  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1155.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25 kwietnia 2014 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony za 2013 rok.  
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5. Sprawozdanie z realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

po rocznym okresie funkcjonowania nowego systemu odbioru i zagospodarowania odpadów 

komunalnych w gminie Bobolice.    

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok: 

    1) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  dotyczącej  

sprawozdania Burmistrza  Bobolic z wykonania budżetu za 2013 r. 

    2) wniosek/opinia  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie  

udzielenia Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  2013 rok;  

3) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 

tytułu wykonania budżetu za 2013 rok; 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych Gminy Bobolice 

za 2013 rok;  

5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok;  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2014 rok; 

     2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2013-2025;  

3)udzielenia pomocy finansowej w 2014 roku Województwu   Zachodniopomorskiemu na 

budowę lądowiska dla śmigłowców ratunkowych przy Szpitalu Wojewódzkim w 

Koszalinie; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Bobolice; 

5) udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji 

na rzecz spółek wodnych oraz sposobu ich rozliczania;   

6) określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w           

Przedszkolu w Bobolicach;  

 7) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia    umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

 8) określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach prawa 

handlowego;    

8. Trybuna sołecka. 

9. Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 
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Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki 

stwierdził, że protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 25 

kwietnia 2014 roku był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w 

pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie 

wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej w 

Bobolicach bez odczytywania.  

Protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 11 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

Ostatnia sesja RM odbyła się 25 kwietnia  2014 roku.  

* 6 maja br. odbyło spotkanie w sprawie naprawy dróg powiatowych w Świelinie, Dargini i 

Krępie. Na spotkanie zaproszeni zostali: dyr PZD, obecny był radny powiatowy K. 

Jesionowski, radni gminni PP. Przewodniczący Z. Czarnecki oraz I. Bednarczyk, Burmistrz 

Bobolic, mieszkańcy Świelina, Bożniewic, Dargini, sołtys Świelina, pracownik Urzędu, który 

zajmuje się drogami. W wyniku spotkania zapadły konkretne działania. Odpowiedź została 

udzielona pisemnie od PZD i trafiła do zainteresowanych sołtysów oraz radnych; 

* 30 kwietnia i 7 maja br. odbyło się spotkanie Burmistrza z mieszkańcami miasta nt. 

przebudowy skrzyżowań DK11 i DK 25. Informacje w przedmiotowej sprawie zostały 

przekazane mieszkańcom terenów wiejskich podczas spotkań odbytych w kwietniu br. Na 

stronie internetowej gminy umieściliśmy najważniejsze informacje na ten temat, w tym 

planowane objazdy zabezpieczające zarówno wjazd do samego miasta - czyli objazdy 

chroniące samo miasto, jak i ruch na czas budowy w samym mieście. Zapraszam do 

zapoznania się z tymi materiałami i polecania tych materiałów znajomym, rodzinie, 

wszystkim zainteresowanym; 

* otrzymaliśmy 150 tys. zł na wkład własny do zakupu samochodu pożarniczego dla OSP w 

Kłaninie, od Komendanta Głównego PSP. Czekamy na główne i najważniejsze źródło 

finansowania jakiem mają być środki z RPO, o które jak wiadomo wnioskujemy czekając na 

odpowiednią decyzję; 

* 8 maja br. odbyło się podpisanie umowy w sprawie Rajskiej plaży w Poroście; 

* 9 maja br. w Starem Bornem odbyła się kolejna 14 rocznica obchodów upamiętniających 

belgijskich jeńców wojennych. Z tej okazji mieliśmy przyjemność gościć w gminie 

honorowych obywateli Bobolic PP. Joze i Augusta Wangeneten. Pani Burmistrz 
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podziękowała dyrektorowi i nauczycielom SP w Drzewianach za przygotowanie 

całej uroczystości, która jak zwykle wypadła imponująco; 

* 10 maja odbył się Gminy Dzień Strażaka połączony z odsłonięciem i poświęceniem 

obelisku poświeconego zmarłym strażakom. Pani Burmistrz podziękowała za przygotowanie 

uroczystości i poprowadzenie druhom Panu  Ireneuszowi Bednarczykowi,  Mariuszowi 

Walaszczykowi i Janowi Wójcikowi; 

* 12 maja kolejne spotkanie z sołtysami gminy Bobolice, tym razem odbyło się z udziałem 

wicemarszałka woj. zachodniopomorskiego Pana Andrzeja Jakubowskiego; 

* 19 maja - spotkanie z Kierownikiem ZOZ Asklepios  D. Szulcem w związku z odrzuceniem 

przez NFZ oferty złożonej przez ZOZ Asklepios w zakresie finansowania rehabilitacji 

leczniczej. Pan Kierownik D. Szulc zwrócił się do gminy w sprawie poparcia dla jego starań 

w zakresie kontynuacji finansowania przez NFOZ od 1 lipca br. działalności rehabilitacyjnej. 

Liczba zabiegów kwiecień = 1495, liczba pacjentów = 43; liczba punktów 7.535 punkty. 

Jeden punkt ma wartość 10 zł. W spotkaniu uczestniczyli także : Z. Czarnecki, J. Terlecka, 

Wiceburmistrz i Skarbnik Gminy. Po spotkaniu jako Burmistrz Bobolic wystosowałam do 

Dyr. NFZ w Szczecinie pismo z prośbą o uwzględnienie odwołania ZOZ Asklepios. NFZ 

uwzględnił odwołanie Asklepiosa i z rozmowy z kierownikiem D. Szulcem wiem, że wczoraj 

już odbyły się negocjacje co do zakontraktowania dla gminy Bobolice usług rehabilitacji na 

kolejny okres 5 lat. Jednak ostateczna decyzja zostanie podjęta przez NFZ w najbliższych 

dniach. Ale trzeba powiedzieć, że jesteśmy dobrej myśli; 

* 20 maja br. wzorem lat poprzednich odbyło się wspólne posiedzenie wszystkich komisji 

Rady, którego celem było szczegółowe omówienie wykonania budżetu gminy za 2013 r.; 

* Dni Koszalina z okazji 750 lecia miasta 25 maja br., gdzie również była prezentacja Gminy 

Bobolice. Podziękowania dla  P. Wiceburmistrz,  pracownikom MGOK, M. Szugalskiemu, A. 

Tomczakowi, I. Bednarczykowi, Zespołowi Ziemia Bobolicka; 

* Analiza i zatwierdzenie projektów organizacji pracy szkół i przedszkola od 1 września 2014 

roku, liczba dzieci wzrosła o 33 uczniów, ze względu na 6-cio latki w klasie I-szej, 944 

uczniów od 1 września 2014 roku;  

* uruchomienie bezpłatnej zasadniczej szkoły zawodowej w Bobolicach od września 2014r., 

murarz – tynkarz, sprzedawca, kucharz, mechanik pojazdów samochodowych, dojazdy 

uczniów z trenu gminy będą możliwe poprzez obecnie funkcjonujące gminne dowozy 

szkolne, obecnie zajmuję się rozmowami z przewoźnikami by umożliwi ć dojazdy także z 

terenu obwodu Gimnazjum w Dargini oraz z Polanowa, Grzmiącej. Prośba do sołtysów i 

radnych o przekazywanie informacji mieszkańcom. Bardzo ważne - proszę o przekazywanie 

informacji; 
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* usuwanie barszczu Sosnowskiego – w 2014 roku po raz pierwszy WFOŚ 

przygotował dofinansowania dla wszystkich gmin, Gmina Bobolice przygotowuje się do 

składania wniosku; 

* zaproszenie na EKOPIKNIK; wniosek gminy Boblice uzyskał dofinansowanie WFOSiGW, 

odbędzie się 30 kwietnia br. na placu rekreacyjnym, udział w spotkaniu biorą wszystkie 

szkoły z terenu gminy, połączone z Dniem Dziecka; 

* 7 czerwca MGOPS w godzinach od 10.00 do 16.00 organizuje w ramach projektu " 

Pomocna dłoń plus" na placu rekreacyjnym przy ul. Dworcowej Dzień Dziecka w ramach 

gminnych spotkań integracyjnych. Jednym z celów jest promocja rodziny jako najwyższej 

wartości.  Zapraszamy wszystkie dzieci z rodzicami; 

* 19 czerwca  ( Boże ciało ) o godz. 17.00 na ulicy Pocztowej odbędzie się inscenizacja 

historyczna : Szlakiem żołnierzy wyklętych" oraz w dniach 19-22 czerwca odbędzie się Rajd 

pieszy " szlakiem żołnierzy wyklętych" , w którym udział weźmie młodzież szkół 

gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych w tym harcerze z Bobolic, Koszalina, Ogółem 10 

drużyn po 10 osób. Całość imprezy pod patronatem IPN jako współorganizatora i opiekuna 

merytorycznego inscenizacji historycznej oraz organizatora rajdu pieszego. Zapraszam już 

dziś wszystkich 19.06.na godz. 17.00 na ul. Pocztową do obejrzenia inscenizacji 

przypominającej rozbrojenie posterunku Milicji Obywatelskiej i rozbicia placówki Urzędu 

Bezpieczeństwa jaka miała miejsce 21 maja 1946 r w Bobolicach, a którą to akcję 

przeprowadzili żołnierze AK. pod dowództwem Zdzisława Badochy - zwanego " Żelaznym". 

Zapowiada sie bardzo ciekawie.; 

* 19 maja 2014 roku w siedzibie Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego odbyło się 

podsumowanie drugiej już edycji konkursu "Sołtys Roku 2014" organizowanego przez 

Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego. Głównym celem konkursu było 

uhonorowanie najbardziej aktywnych Sołtysów z województwa zachodniopomorskiego. 

Kandydatów do tytułu mogły zgłaszać m. in. rady sołeckie, mieszkańcy sołectwa w ilości co 

najmniej 10 osób, rady parafialne, organizacje pozarządowe i społeczne działające na wsi, 

stowarzyszenia sołtysów oraz organy władzy samorządowej gmin: rady gmin, wójtowie, 

burmistrzowie i prezydenci miast. Ocenie przez Kapitułę konkursową podlegały takie obszary 

aktywności jak: 

1. Wpływ działalności kandydata na integrację społeczności lokalnej, 

2. Materialne rezultaty działalności kandydata, np. poprawa infrastruktury komunalnej,  

3. Plany związane z działalnością sołectwa.   

Kandydować mogły osoby aktualnie będące sołtysami, które pełniły funkcję przez co 

najmniej jedną pełną kadencję i które otrzymały rekomendację właściwego wójta, burmistrza 
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lub prezydenta miasta. Gmina Bobolice rozważała zgłoszenie więcej niż jednego 

sołtysa, ale biorąc pod uwagę kryteria konkursu do tegorocznej edycji zgłosiliśmy 

kandydaturę Sołtysa sołectwa Kurowo Pana Marka Golasa.  

Po analizie nadesłanych zgłoszeń Kapituła Konkursu wyłoniła laureatów, którymi zostali: 

* Marek Golas, sołtys Kurowa w gminie Bobolice, 

* Artur Bęben, sołtys Klinisk Wielkich w gminie Goleniów, 

* Ryszard Kwieciński, sołtys Lubiany w gminie Pełczyce. 

Zwycięzcy, oprócz tytułu "Sołtys Roku 2014", otrzymali nagrodę finansową w wysokości 

5.000 zł. Symboliczny czek widoczny przed Państwem, wręczono gratulacje dla Pana sołtysa; 

* na zakończenie Pani Burmistrz powiedziała, że gościmy na sali druhną Barbarę Rewkowską 

wraz z drużyną harcerzy gminy Bobolice. Drużyna harcerzy uczestniczyła w zawodach z 

kbks: 

1. I miejsce w województwie z KBKS-u drużynowo, dziewczęta z grupy harcerskiej 

przy Gimnazjum w Bobolicach; 

2. I miejsce w zawodach międzypowiatowych, chłopcy z grupy harcerskiej przy 

Gimnazjum w Bobolicach;  

Pani Burmistrz oddała głos Panu Zdzisławowi Kurcie, który pełni nadzór nad drużynami.  

Pan Z. Kurta powiedział, że treningi zaczęły się już od stycznia br. Następnie w Białym Borze 

dziewczęta i chłopcy wzięli udział w zawodach gdzie zajęli I miejsce. Następnie drużyny 

wzięły udział w zawodach wojewódzkich, gdzie zajęli I miejsce.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę. 

 

 Ad.4. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2013 rok.  

  

Sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Pachołek kierownik referatu nieruchomości i ochrony 

środowiska. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

 Ad.5. Sprawozdanie z realizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach po rocznym okresie funkcjonowania nowego systemu odbioru i 

zagospodarowania odpadów komunalnych w gminie Bobolice.   
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Informacje przedstawiła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz. Informacje 

stanowią załącznik do protokołu.  

 

Ad. 6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2013 rok.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 22 kwietnia 2014 roku w sprawie 

wydania opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Bobolice za 2013 rok 

przedłożonym przez Burmistrza Bobolic. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 12 maja 2014 roku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. Wniosek 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 26 maja 2014 roku w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Bobolic z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza: 

Szanowna Rado: Panie Przewodniczący i Panie Wiceprzewodniczący, Panie i Panowie 

Radni, Szanowni Sołtysi, Szanowni Państwo ! 

„Wypełniając obowiązek ustawowy, który wynika z ustawy o finansach publicznych 

przedstawiłam sprawozdanie z wykonania budżetu za 2013 rok Gminy Bobolice, które 

zostało szczegółowo omówione przez  Panią Skarbnik i Panią Wiceburmistrz  w dniu 20 maja 

2014 roku Szanownej Radzie na wspólnym posiedzeniu wszystkich tj. pięciu Komisji Rady  

Miejskiej w Bobolicach.  

Dziś pragną tylko krótko podsumować nasze działania i osiągnięcia                     

minionego roku.  

Podsumowując rok 2013, należy stwierdzić, że dla Gminy Bobolice rok 2013 był pod 

względem rozwoju naszej gminy kolejnym rokiem korzystnym, przynoszącym nam  i 

Państwu, jako organu decyzyjnemu -  dużo satysfakcji. 

Wskaźnik wydatkowania w budżecie na inwestycje w 2013 roku  wyniósł 8,2% wydatków 

ogółem, tj. o 2,9% więcej w porównaniu do 2012 roku. Wydatki inwestycyjne zrealizowano 
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w kwocie 2. 989. 988  złotych ( tj. prawie 3 mln zł bo do 3 mln brakuje tylko 

10.012 zł) , z czego ze środków własnych gminy wydatkowano kwotę  1 803 735 zł., które 

będą w części zrefundowane w 2014 roku  przez Unię Europejską,  natomiast  ze środków 

pozabudżetowych w formie m.in. darowizny, dotacji i pożyczki na wyprzedzające 

finansowanie w kwocie 1 186 253 zł. Jak więc widzimy w roku 2013 głównie zadania, które 

zrealizowaliśmy były finansowane  z udziałem środków unijnych.  

Według struktury źródła finansowania wydatków inwestycyjnych stanowią z kwoty ogółem 

2 989 988 zł.: 

• środki własne gminy 1 347 239 zł. 

• środki pozabudżetowe w kwocie 1 642 749 zł., które zostaną lub już zostały gminie 

zrefundowane  

W ramach inwestycji  zrealizowaliśmy długo - od wielu lat oczekiwaną przez mieszkańców 

inwestycję jaką była budowa sieci kanalizacyjnej Cybulino - Gozd, do którego to zadania 

Gmina nie dołożyła złotówki. W całości zadanie sfinansowano ze źródeł Unii oraz darowizny 

Spółki RWiK. Kontynuowaliśmy prace w zakresie remontów, modernizacji dróg gminnych, 

chodników, placów, parkingów, wiat przystankowych zarówno w mieście jak i na wsiach. W 

2013 roku na realizację tych zadań wydatkowaliśmy kwotę 1. 135 064 zł., tj. 3,1%  wydatków 

ogółem. 

Wartym przypomnienia są też inne zadania, w tym m.in. remont Ośrodka Kultury, schodów 

łączących centrum Bobolic z pozostałymi osiedlami naszego miasta, powstałe na wsiach 

nowe place zabaw czy remonty świetlic.  

 W ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w budżecie ma oświata, która stanowi 31,3%  

oraz pomoc społeczna – 17,3%. Kultura to 3,8 %, sport -  1%.   

Gmina do oświaty z własnych środków przeznaczyła kwotę  3. 535. 736 złotych na 

działalność bieżącą, tj. o 293. 934 złotych więcej w porównaniu do 2012 roku. ( w roku 2012 

na oświatę ze środków własnych gmina dołożyła 3 241 802 zł tj. o 304 703 zł więcej niż w 

2011 roku.) Natomiast na pomoc społeczną  w 2013 r. dołożyliśmy - 1. 274. 079 zł., tj. wzrost  

w porównaniu do 2012 roku o 153. 516 zł. ( w roku 2012 na pomoc społeczną ze środków 

własnych gmina dołożyła 1 120 563 zł tj. wzrost w porównaniu do 2011 roku o 87 108 zł ). 

Mając na uwadze szereg podjętych nowych działań oraz kontynuacji zadań wynikających z 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  -  prowadziliśmy oszczędną gospodarkę finansową nie 

tylko w urzędzie, ale również w naszych wszystkich jednostkach organizacyjnych, które są 

podległe Gminie. Pozwoliło to w dużej mierze zrealizować zarówno zadania określone w 

budżecie na 2013 rok tak pod względem rzeczowym jak  i finansowym, a także przyniosło 
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widoczne, wymierne korzyści naszej  Gminie i jej mieszkańcom.  Korzyści - które 

jak widać w rozmowach z mieszkańcami - widzą i o których mówią sami  mieszkańcy.                                        

 

Gmina realizując w 2013 roku zadania inwestycyjne i społeczne oraz utrzymując 

dotychczasowy poziom świadczonych usług – zamknęła budżet nadwyżką budżetową w 

kwocie 47. 624 zł. Wskaźniki zadłużenia zostały przedstawione w sprawozdaniach i opiniach 

RIO. Zadłużenie gminy  mieści się w limitach ustawowych obowiązujących na rok 2013. 

Wskaźnik zadłużenia do dochodów po zastosowaniu wyłączeń spadł w porównaniu do 2012 

roku z 48,6%  na  46,5% tj. o 2,1 %. Ponadto rok 2013 był dla nas drugim z kolei rokiem, w 

którym został spełniony warunek wynikający z art. 242 ustawy           o finansach publicznych 

stanowiący obowiązek zbilansowania dochodów bieżących z wydatkami bieżącymi.  

Biorąc pod uwagę szereg zadań nakładanych na samorządy i brak źródeł ich pokrycia 

przez budżet Państwa – należy zaznaczyć, że jako gmina rokrocznie staramy się oferować 

mieszkańcom szeroki zakres ofert ze sfery społecznej (takich jak: opieka społeczna, oświata, 

sport, kultura) i utrzymać poziom świadczonych przez nas usług społecznych na  wysokim 

poziomie.  

 

Za to w imieniu własnym i kierownictwa Urzędu - dziękuję Wam Państwo Radni  za:  

zrozumienia, decyzyjność i zgodną, partnerską współpracę oraz Wam Państwo Sołtysi  za:  

zaangażowanie na rzecz Waszych Sołectw, za wsparcie naszych działań oraz podejmowanie 

wielu własnych i potrzebnych inicjatyw. Dziękuję też Dyrektorom i Kierownikom jednostek 

organizacyjnych gminy za przedsiębiorczość połączoną z odpowiedzialną realizację 

budżetów” 

Dziękuję Państwu za uwagę. Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic 

 

Po wystąpieniu Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy Przewodniczący Rady poinformował, że 

poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowego Gminy Bobolice za 2013 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.  

  

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”. 
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Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

Przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 
 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-

2025.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 2014 roku Województwu 

Zachodniopomorskiemu na budowę lądowiska dla śmigłowców ratunkowych przy 

Szpitalu Wojewódzkim w Koszalinie.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy 

Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego w Koszalinie  zwrócił się do Gminy Bobolice z wnioskiem             

o udzielenie pomocy finansowej w zakresie planowanej przez Szpital budowy lądowiska dla 

śmigłowców ratunkowych. Celem dofinansowania przedsięwzięcia jest ochrona zdrowia 

poprzez szybszy dostęp do usług medycznych pacjentów w stanie zagrożenia życia z terenu 

byłego województwa zachodniopomorskiego, w tym Gminy Bobolice.  Według statystyk 

Szpitalnego Oddziału Ratunkowego w roku 2012 z usług tej jednostki skorzystało 648 

mieszkańców gminy Bobolice. 
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Mając na uwadze powyższe, zabezpieczenie środków finansowych w 

budżecie na 2014 rok oraz dbając o bezpieczeństwo i ochronę zdrowia naszych mieszkańców 

i osób przebywających na terenie gminy  -  wnosi się o podjęcie przedmiotowej uchwały.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater-Ubysz.  

Biuro Rzecznika Praw Obywatelskich Zespół Prawa Cywilnego z Warszawy poinformowało, 

że zapis § 5 obowiązującej Uchwały Nr VIII/60/07 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 26 

kwietnia 2007 r.  w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Bobolice (Dziennik Urzędowy Województwa 

Zachodniopomorskiego Nr 80, poz.1265 z dnia 2 lipca 2007r.), uzależniający zawarcie 

umowy najmu lokalu komunalnego od posiadania zameldowania na terenie Gminy Bobolice 

narusza powszechnie obowiązujące przepisy prawa. W uzasadnieniu swojego stanowiska 

powyższe biuro napisało, że stanowisko Rzecznika znajduje potwierdzenie w orzecznictwie 

Naczelnego, jak i Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Opolu, Wrocławiu jak i w 

Gdańsku. WSA w Opolu wskazał, iż wszyscy mieszkańcy gminy, niezależnie od tego, czy są 

w niej zameldowani na pobyt stały, czasowy czy też mieszkają bez meldunku, są członkami 

wspólnoty mieszkaniowej, którym Konstytucja RP przyznała prawo do równego traktowania 

przez władze publiczne. Zaś WSA w Gdańsku, że brak zameldowania nie pozbawia osoby 

stale zamieszkującej w gminie statusu członka wspólnoty samorządowej, co oznacza, że 

zameldowanie na pobyt stały powinno być traktowane jedynie jako jeden z dowodów 

wskazujących na przebywanie danej osoby na terenie gminy z zamiarem stałego pobytu.   

Dlatego też mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie 

uznać należy za uzasadnione. 
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

5) w sprawie udzielania dotacji na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji na rzecz spółek wodnych oraz sposobu ich rozliczania.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Uchwałą nr XXVI.205.K.2013 z dnia 11 grudnia 2013 roku Kolegium Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Szczecinie stwierdziło nieważność uchwały nr XXXII/294/13 Rady 

Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 października 2013 r w w sprawie zasad udzielania dotacji 

na rzecz spółek wodnych, trybu postępowania przy udzielaniu dotacji na rzecz spółek 

wodnych, sposobu ich rozliczania oraz sposobu kontroli wykonania zadania objętego dotacją. 

Uwagi RIO dotyczyły:  

1. braku określenia wysokość dotacji w sposób, w którym beneficjent nie ma 

wątpliwości o jaką kwotę dotacji może się ubiegać, 

2. braku podstaw prawnych do umieszczania w uchwale treści, jakie powinna zawierać 

umowa zawierana pomiędzy Gminą a Spółką Wodną, 

3. braku podstaw prawnych do umieszczenia w uchwale zagadnień związanych                       

z rozliczeniem i zwrotem udzielonych z budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

dotacji, 

4. braku podstawy prawnej do określenia sposobu kontroli wykorzystania udzielonej 

dotacji. 

Treść niniejszej uchwały uwzględnia wszystkie uwagi Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

6) w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w Przedszkolu w Bobolicach.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  
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Ustawą z dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz 

niektórych innych ustaw (Dz. U. poz. 827) znowelizowany został m.in. art. 14.  

Zasadnicza zmiana polega na wprowadzeniu przez ustawodawcę maksymalnej wysokości 

opłaty ( tj. 1 zł za godzinę zajęć)  za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

publicznych przedszkolach lub publicznych innych formach wychowania przedszkolnego 

prowadzonych przez gminę w czasie przekraczającym wymiar zajęć, w którym realizowana 

jest podstawa programowa wychowania przedszkolnego. Zgodnie z art. 12 w/w ustawy 

uchwały rad gmin podjęte na podstawie art. 14 ust.5 ustawy zmienianej w art. 1, w brzmieniu 

obowiązującym przed dniem wejścia w życie niniejszej ustawy, zachowują moc do dnia 

wejścia w życie uchwał podjętych na podstawie art. 14 ust. 5 ustawy zmienianej w art. 1, w 

brzmieniu nadanym niniejszą ustawą, nie dłużej jednak niż do dnia 31 sierpnia 2014 r., z tym 

że w przypadku gdy ustalona w nich wysokość opłat za nauczanie, wychowanie i opiekę, 

prowadzone w czasie przekraczającym czas bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

ustalony zgodnie z art.6 ust. 1 pkt 2 i ust. 2 ustawy zmienianej w art. 1, przekracza 1 zł za 

godzinę zajęć, opłata ta od dnia 1 września 2013 r. wynosi 1 zł. 

W projekcie uchwały wysokość opłaty ustalona została na poziomie maksymalnej opłaty 

ustalonej przez ustawodawcę.  

Nie skorzystano z możliwości, jaką dał ustawodawca do określenia warunków całkowitego 

lub częściowego zwolnienia z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego.    

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Wymienione w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały nieruchomości (działki) stanowią 

własność Gminy Bobolice. Części przedmiotowych działek w chwili obecnej są dzierżawione 

na podstawie zawartych na okres 3 lat umów dzierżawy z przeznaczeniem na cele rolnicze, 

składowe i pod lokalizację garażu. Obecnie dotychczasowi dzierżawcy nieruchomości 

wymienionych w załączniku nr 1 niniejszej uchwały wystąpili z wnioskiem o zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy w ramach jej kontynuacji na czas nieoznaczony w drodze 

bezprzetargowej. 
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Wymienione w załączniku nr 2 do niniejszej uchwały nieruchomości (działki) 

stanowią własność Gminy Bobolice i były już przedmiotem umowy dzierżawy zawartej na 

okres 3 lat. W chwili obecnej osoby zainteresowane – wnioskodawcy złożyli wnioski o 

ponowne wydzierżawienie nieruchomości określonych w załączniku nr 2 do niniejszej 

uchwały. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. ,,a” ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po 

umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których 

przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 

nieruchomościami wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy 

dzierżawy lub najmu na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Przywołany przepis stanowi nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnej umowy a podjęcie uchwały w 

przedmiotowej sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

8) w sprawie określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji w spółkach 

prawa handlowego.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater – Ubysz.  

Niniejsza uchwała reguluje zasady wnoszenia przez Burmistrza Bobolic wkładów 

pieniężnych i niepieniężnych (aportów) Gminy Bobolice do spółek kapitałowych w zamian za 

obejmowane udziały lub akcje, a także zasady cofania i zbywania udziałów i akcji. 

Obowiązek podjęcia niniejszej uchwały wynika z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. g ustawy z dnia             

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, zgodnie z którym do wyłącznej właściwości rady 

gminy należy podejmowania uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających 

zakres zwykłego zarządu, dotyczących określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania 

udziałów i akcji. 
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Niniejszą uchwałą uchyla się Uchwałę Nr XI/94/11 Rady Miejskiej w 

Bobolicach z dnia 29 września 2011 r. w sprawie określenia zasad wnoszenia udziałów i 

wkładów Gminy Bobolice do spółek prawa handlowego przez Burmistrza Bobolic, która 

określa jedynie zasady wnoszenia udziałów i wkładów do spółek. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”  

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 9.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrał: 

1. Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że skrzyżowanie ul. Polanowskiej oraz ul. Leśnej 

na zakręcie, elementy utwardzenia pobocza przedostają się na jezdnię co stwarza 

niebezpieczeństwo dla korzystających z tej części ulicy. Następnie przy posesji nr 17 ul. 

Pocztowa jest zapadnięta studzienka – nie można jej ominąć. Na zakończenie Pan radny 

podziękował za bardzo dobrą współpracę z ZUKiO. Dodał jeszcze, że gmina Biały Bór 

posiada powiadamianie poprzez sms dotyczący np. pogody lub innych informacji.  

 

2. Radny Zdzisław Kurta – powiedział, że przy ul. Szkolnej są zapadnięte 3 studzienki.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza poinformowała, że 8 maja br. zostało wystosowane 

ponowne pismo do Spółdzielni Mieszkaniowej „Jutrzenka” dotyczące nawierzchni placu 

zabaw przy Placu Zwycięstwa. Temat będzie nadal pilotowany.  

 

Ad. 11. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


